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نرخ بالاي اجاره مسکن با درآمد خانوراها 
تناسبي ندارد

اقتص��ادي  کميس��يون  عض��و 
مجل��س از رون��ق س��وداگري در 
بخش مس��کن انتقاد کرد. حمدا... 
کريم��ي در گفتگو ب��ا خانه ملت، 
ب��ا انتقاد از افزايش ش��ديد قيمت 
مس��کن در کش��ور گف��ت: تامين 

مس��کن خانوارها يک امر ضروري و بديهي اس��ت؛ اما با اين 
وجود قيمت مسکن و اجاره بها به نسبت درآمد خانوارها بالا است. 
عضو کميس��يون اقتصادي مجلس با انتقاد از رونق س��وداگري 
در بخش مس��کن ادامه داد: يکي از دلايل رکود چند س��اله در 
بازار مس��کن جهش هاي قيمت مس��کن بود که عملا باعث شد 
متقاضيان واقعي خريد خانه نتوانند خانه دار ش��وند. اين نماينده 
مجلس افزود: جمعيت جوان کش��ور بالا اس��ت و بخش قابل 
توجهي از خانوارها را زوج هاي جوان تشکيل مي دهند که بطور 
طبيعي براي زندگي نياز به تامين مسکن دارند؛ اما در سال هاي 
اخير روند صعودي قيمت مس��کن و اجاره بها عملا به يکي از 
عوامل مانع ازدواج تبديل ش��ده اس��ت. کريمي تصريح کرد: در 
حالي در کش��ور اعلام مي ش��ود تعداد قابل توجهي خانه هاي 
خالي وجود دارد که بخشي از روند افزايش قيمت مسکن کاذب 
اس��ت که بيانگر ضعف در تنظيم بازار اس��ت. عضو کميس��يون 
اقتصادي مجلس گفت: نرخ بالاي اجاره بهاي مسکن با درآمد 

خانوراها تناسبي ندارد.

فعاليت ۱۹ فرودگاه در حوزه حج تمتع امسال
سرپرس��ت عمليات حج ش��رکت فرودگاه ه��ا و ناوبري هوايي 
ايران با بيان اينکه فرودگاه هاي مشهد، بيرجند و همدان داراي 
بيشترين ميزان افزايش اعزام و پذيرش حاجيان در سال جاري 
خواهند بود، از افزايش ۲۶۸۰ نفري مس��افران بيت ا... الحرام 
در فرودگاه مش��هد خبر داد. به گزارش روابط عمومي ش��رکت 
فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران سيد محمود رضوي با اعلام 
اين خبر توضيح داد: بيش��ترين ميزان افزايش اعزام و پذيرش 
زائران بيت ا... الحرام از نظر تعداد زائر در سال جاري نسبت به 
س��ال ۹۶ به ترتيب متعلق به فرودگاه هاي مش��هد )۲۶۸۰ نفر(، 
بيرجن��د)۷۵۴ نف��ر( و همدان )۷۴۷ نف��ر( خواهد بود. همچنين 
بيشترين ميزان کاهش از اين نظر نسبت به سال ۹۶ به ترتيب 
مربوط به فرودگاه هاي گرگان )۲۸۸۸ نفر(، امام خميني )۲۴۸۴ 
نفر( و اهواز )۷۵۵ نفر( خواهد بود. از نظر درصد افزايش نسبت به 
سال گذشته فرودگاه هاي بيرجند )۴۷ درصد(، مشهد )۳۹ درصد( 
و زنجان )۳۷ درصد ( مقام هاي اول تا س��وم را داراند. بيش��ترين 
درصد کاهش نيز متعلق به فرودگاه هاي بندرعباس )۴۳ درصد(، 
رش��ت )۳۹ درصد( و گرگان )۳۷ درصد( خواهد بود. سرپرس��ت 
عمليات حج ش��رکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران با بيان 
اينکه امسال ۱۹ فرودگاه کشور در حوزه حج تمتع فعال خواهد 
بود، افزود: حدود ۵۰ درصد حاجيان توسط هواپيمايي ايران اير 

و بقيه نيز توسط هواپيمايي سعودي منتقل خواهند شد.

افزايش 400 هزار توماني حقوق بازنشستگي 
رانندگان

و  راه��داري  س��ازمان  مع��اون 
حمل ونق��ل ج��اده اي گف��ت: ب��ا 
هماهنگ��ي مس��ئولان س��ازمان 
بيم��ه تأمي��ن اجتماع��ي حقوق 
بازنشستگي رانندگان تا ۱ميليون 
و ۷۰۰ه��زار تومان افزايش يافت. 

به گزارش تس��نيم، داريوش اماني از حل مش��کل در پرداخت 
۵۰ درصد حق بيمه رانندگان از س��وي دولت خبر داد و گفت: 
با هماهنگي مس��ئولان س��ازمان بيمه تأمين اجتماعي حقوق 
بازنشس��تگي رانن��دگان ت��ا يک ميلي��ون و هفتصد هزار تومان 
افزايش يافت. معاون س��ازمان راهداري و حمل ونقل جاده اي 
ب��ا اع��لام اي��ن خبر افزود: يکي از مطالب��ات رانندگان پرداخت 
داوطلبانه حق بيمه بيشتر براي افزايش حقوق بازنشستگي بود 
ک��ه ب��ا پذيرش بيمه تأمين اجتماع��ي و ارتقاي ضريب، حقوق 
بازنشس��تگي رانندگان از يک ميليون و س��يصد هزار تومان به 
ي��ک ميلي��ون و هفتص��د هزار تومان افزاي��ش يافت و پيگيري 
ب��راي افزايش بيش��تر همچنان ادام��ه دارد. وي اضافه دريافتي 
حق کميس��يون از رانندگان را به عنوان يکي ديگر از مش��کلات 
اصلي اين قشر برشمرد و تصريح کرد: کارگروه ويژه اي تشکيل 
و در بخش��نامه اي به اس��تان ها تأکيد ش��ده است زمان کشف تا 

برخورد با تخلف از ۳ هفته نبايد طولاني تر شود.

بارنامه کاغذي تا سه ماه آينده حذف مي شود
مع��اون برنامه ريزي س��ازمان راه��داري و حمل ونقل جاده اي 
گفت: بارنامه کاغذي با هدف شفاف شدن کميسيون دريافتي 
ش��رکت هاي حمل و نقل از رانندگان، تا س��ه ماه آينده حذف 
مي شود و جاي خود را به بارنامه هاي الکترونيکي مي دهد. فرامرز 
م��داح در گفتگ��و با ايرنا اف��زود: هر چند در بارنامه هاي کاغذي 
مطالبي قيد مي ش��ود که هنوز برخي از دس��تگاه هاي اجرايي به 
آن اس��تناد مي کنند اما حذف بارنامه هاي کاغذي در جلوگيري 
از دريافت کميس��يون اضافي از رانندگان موثر اس��ت. وي بيان 
کرد: اکنون تمام اطلاعات بارنامه هاي کاغذي و الکترونيکي در 
سامانه سازمان راهداري ثبت مي شود و مدير فني در شرکت هاي 
حم��ل و نق��ل موظفند پ��س از بارگيري کاميون را بازديد کنند.. 
مع��اون برنامه ريزي س��ازمان راه��داري و حمل ونقل جاده اي 
اظهارداش��ت: بس��ترهاي لازم براي صدور بارنامه الکترونيکي 
در کشور فراهم شده و اکنون در بسياري از استان ها بارنامه ها 
به صورت الکترونيکي صادر مي شود و به تدريج با برنامه ريزي 
مناس��ب ت��ا ۳ م��اه آينده صدور بارنامه کاغ��ذي در حمل ونقل 

جاده اي متوقف مي شود.

برقراري پرواز »ازمير- تبريز« و بالعکس
 در فرودگاه تبريز

مدي��رکل فرودگاه ه��اي آذربايجان ش��رقي از برق��راري پرواز 
»ازمير- تبريز« و بالعکس از فرودگاه ش��هيد مدني تبريز خبر 
داد. مصطفي صفايي در گفتگو با ايسنا، در اين باره اظهار کرد: 
پرواز »تبريز- ازمير« هفته اي يکبار در روز جمعه توسط شرکت 
هواپيمايي ايرتور با شماره پرواز ۹۷۱۳ ساعت ۰۰:۳۰ بامداد با 
هواپيماي بويينگ MD با ظرفيت ۱۶۰ نفر انجام مي شود. وي 
با تأکيد بر اين که در گذشته چنين پروازي در تبريز برقرار نبوده 
و صرفاً در ايام عيد پرواز »ازمير- تبريز« انجام شد اما اين روال 
قطع شد، گفت: از هفته پيش پرواز »ازمير- تبريز و بالعکس« 
آغاز ش��ده اس��ت. مديرکل فرودگاه هاي آذربايجان شرقي علت 
برقراري پرواز »ازمير- تبريز« تقاضاي مکرر مشتريان از شرکت 
هواپيمايي دانس��ت و افزود: در صورت تقاضاي مکرر مردم از 
شرکت هاي هواپيمايي، برقراري پروازها مورد توجه و پيگيري 
قرار مي گيرد. صفايي يادآور ش��د: اکنون نيز پيگير هس��تيم تا 
پرواز ش��رکت هواپيمايي جورجيا هم برقرار ش��ود و احتمال آن 

زياد است که پرواز اين شرکت نيز آغاز شود.

دريچه

راه ومسکن

گروه راه و مس�کن: روز گذش��ته مراس��م افتتاحيه 
شش��مين نمايشگاه بين المللي حمل ونقل ريلي در 
محل��س دائمي نمايش��گاه هاي بين المللي تهران 
برگزار شد. ديروز همچنين در حاشيه اين نمايشگاه 
خ��ط تولي��د ديزل ملي با توان ۱۳۰۰ اس��ب بخار 
با حضور وزراي راه و شهرس��ازي، صنعت، معدن 
و تجارت و دفاع و پش��تيباني نيروهاي مس��لح به 
بهره ب��رداري رس��يد. عباس آخون��دي، وزير راه و 
شهرسازي در اين مراسم اظهار کرد: اين نمايشگاه 
در ش��رايط جديد سياس��ي و اقتصادي ايران برگزار 
مي شود، اتفاقي که در عالم سياست رخ داد و امريکا 
از توافق برجام خارج شد تا مانع تراشي براي ساير 
کشورها ايران را دچار مشکل کند. وي افزود: در هر 
صورت خارج شدن کشور قدرتمندي مانند امريکا از 
توافق برجام قطعاً مي تواند در سطح جهان تلاطم 
ايجاد کند و اين اقدام نمي تواند مورد چشم پوش��ي 
قرار بگيرد. وزير راه و شهرس��ازي بيان کرد: نکته 
مهم تعهد ساير اعضاي برجام است که در وهله اول 
صلح بين المللي را تضمين مي کند و در مرحله دوم 
سهولت اقتصاد بين ايران و ساير کشورها را فراهم 
مي کند. وي بابيان اينکه سياست ايران از روز اول 
واضح و روش��ن بود گفت: ما کش��وري هستيم که 
براس��اس قانون اسلام و قانون اساسي به تعهدات 
خود پايبنديم و تا زمان تعهد س��اير اعضا به توافق 
برجام به آن پايبند خواهيم بود. آخوندي خاطرنشان 
کرد: نمايش��گاه بين المللي حمل ونقل ريلي نشاني 
اس��ت که کشورهاي جهان علي رغم تمام فشارها 
نش��ان داده اند که مي توانند به رفتار ايران اعتماد 
داش��ته باش��ند و در مقابل نيز براي ما داشتن رفتار 
متعهدانه بس��يار مهم اس��ت. وي افزود: امروز از 
۱۸ کش��ور جهان در قالب ۹۰ ش��رکت خارجي، در 
نمايشگاه شرکت کرده و محصولات خود را عرضه 
مي کنند که اين بيانگر درک درس��ت کش��ورها از 

نقش ايران در صلح منطقه است.

ادامه گفتگو با جهان با زبان مثبت ���
وزير راه و شهرس��ازي تصري��ح کرد: ما مي توانيم 
همچنان با دنيا با زبان مثبت و از موضع تعهد طرفين 
و حفظ يک توافق که ضامن صلح منطقه و جهان 
است، صحبت کنيم. وي خطاب به فعالان سياسي 
کشور با توجه به موقعيت حساس کنوني تأکيد کرد: 
ازآنجايي که اداره امور کشور بسيار حساس است اما 
برخي از نظرات بدون در نظر گرفتن ش��رايط بيان 
مي شود که براي مردم ايران هزينه خواهد داشت. 
آخوندي ابراز کرد: انتظار مي رود فعالان سياس��ي 
در بيان اظهارات خود دقت لازم را داش��ته باش��ند 
زي��را رئيس جمه��ور و دولت که در صف اول مقابله 
با گستاخي آمريکا قرار دارند، نياز به انسجام داخلي 

و درک عميق از شرايط کنوني دارند.

ستيز داخلي به نفع دشمن خارجي است ���
اي��ن عض��و کابين��ه دولت دوازدهم ب��ا بيان اينکه 
برخ��ي اظه��ارات تند مي تواند ب��ر انتظارات مردم 
و اقدامات دولت تأثير منفي داش��ته باش��د، گفت: 

بي��ش از ه��ر موقع ديگر انتظار يک صداي واحد از 
تمامي نهادها، دس��تگاه ها و اقش��ار مختلف مردم و 
جناح هاي سياسي را داريم. وي در ادامه تاکيد کرد: 
اگرچ��ه اعتقاد داريم باي��د گفتگوي تضارب افکار 
باز باش��د، اما بايد از س��تيز داخلي جلوگيري ش��ود 
زيرا به نفع دش��من خارجي اس��ت. آخوندي گفت: 
زمان يکپارچگي در برابر يک قدرت متمرد خارجي 
است که خوشبختانه از سوي تمام کشورها شناخته 
شده است. وي در ادامه به مسائل مربوط به حوزه 
حمل ونق��ل ريلي در ايران پرداخت و تصريح کرد: 
توسعه ريلي در ايران بيش از يک ابلاغ و به صورت 
جدي در دس��تور کار قرار گرفت که علي رغم تمام 
تنگناهاي مالي ش��اهد اين توسعه به طور هم زمان 
در بخش هاي مختلف همچون ش��بکه، نوس��ازي 
ن��اوگان، افزايش ظرفي��ت، احداث خطوط جديد، 
فناوري، اتوماسيون، ايجاد راه آهن هاي سريع السير 
مانند راه آهن سريع الس��ير تهران- قم- اصفهان و 
برقي کردن خطوط مانند راه آهن تهران- مش��هد 

در دستور کار قرار گرفت.

حوزه ريلي بايد تجاري فعاليت کند ���
وزير راه و شهرس��ازي با اش��اره به تمرکز وزارت 
راه و شهرس��ازي و ش��رکت راه آهن اظهار کرد: بار 
در راه آه��ن به ط��ور متمرکز ترغيب مي ش��ود زيرا 
اعتق��اد داريم که ب��ار در حوزه ريلي بايد به صورت 
تج��اري و بازرگان��ي فعالي��ت کند تا قابليت رقابت 
با حمل ونقل جاده اي را داش��ته باش��د. وي افزود: 
با سياس��ت گذاري درس��ت در قيمت ها و رويکرد 
تجاري، راه آهن مي تواند نقش مهمي در اين حوزه 
ايفا کند. آخوندي با اشاره به ثبت رکورد جابجايي 
۴۷ ميليون تن بار از طريق ريل در سال ۹۶، بيان 
کرد: ما به دنبال اس��تمرار اين رويکرد هس��تيم تا 

راه آه��ن بتوان��د س��هم خود از کل بار کش��ور را در 
اختي��ار گيرد. وي همچنين به هدف گذاري اتصال 
چش��مه هاي بار به ش��بکه ريلي اشاره کرد و گفت: 
اين سياست که در حال پيگيري است، شايد ازلحاظ 
حج��م کاري بزرگ نباش��د ام��ا از چند جهت يک 

موفقيت بزرگ محسوب مي شود.
وزي��ر راه و شهرس��ازي از اج��راي اين طرح ۳۰۰ 
کيلومتري در قالب قطعات ۲ تا ۲۰ کيلومتري خبر 
داد و اف��زود: اي��ن اقدام منج��ر به تغيير رفتار نظام 
حمل ونقلي خواهد شد به طور مثال کارخانه اي که 
عادت کرده س��ال ها از طريق حمل ونقل جاده اي 
ب��ار خ��ود را جابه جا کند جابجاي��ي با ريل به دليل 
تغيي��ر رفتار حمل ونقلي خود با مش��کلاتي مواجه 
مي شود. وي با بيان اينکه معادن يکي از بزرگ ترين 
چش��مه هاي بار محس��وب مي شود، گفت: توسعه 
معادن يکي از سياست هاي بزرگي است که از سوي 
دولت در دست پيگيري قرار دارد اما متأسفانه توسعه 
معادن مس��تقل از حمل ونقل بوده اس��ت. آخوندي 
تأکي��د ک��رد: راه آهن بايد خود را با حوزه بازرگاني و 

تجارت وفق دهد.

س�رمايه گذاري ب�زرگ در بح�ث حمل ونق�ل  ���
حومه اي

وزير راه و شهرسازي با اشاره به برنامه هاي وزارت 
راه و شهرسازي در حوزه حمل ونقل حومه اي بيان 
کرد: با توجه به اينکه س��الانه يک ميليارد و ۷۰۰ 
ميليون سفر در حومه شهرها روي مي دهد، اين رقم 
بايد به بازار اصلي حمل ونقل حومه اي ريلي ايران 
تبديل شود و تحقق اين راه نيازمند سرمايه گذاري 
بزرگ در رويکرد شبکه اي است. وي تصريح کرد: 
توس��عه حمل ونق��ل ريلي حوم��ه اي نيازمند تغيير 
رفتار ش��هروندان اس��ت بدين معني که آن ها ريلي 

را انتخاب اول خود قرار دهند که در راس��تاي آن 
نظام شهرسازي بايد تغيير کند و مبتني بر ريل باشد. 
آخوندي با اش��اره به اقدامات انجام ش��ده و ترغيب 
نق��ش حمل ونق��ل حومه اي ريلي بيان کرد: در اين 
 TOD راستا طرح ها و پروژه هاي گوناگوني ازجمله
)توس��عه مبتني بر حمل ونقل همگاني(، تأس��يس 
شرکت حمل ونقل حومه اي به عنوان زيرمجموعه 
شرکت راه آهن، دوخطه و سه خطه کردن خطوط 
ريل��ي مي توان اش��اره ک��رد اما هن��وز در آغاز راه 
ايستاده ايم و اميدواريم از تأمين مالي ساير کشورها 
ازجمله چين و روسيه استفاده کنيم. وي اظهار کرد: 
در ح��وزه تح��ول و فناوري در راه آهن نيز گام هاي 
بلندي برداش��ته ش��ده است که آغاز آن را مي توان 
احداث راه آهن سريع السير تهران- قم- اصفهان و 

برقي کردن راه آهن تهران- مشهد معرفي کرد.

ق�رارداد تامي�ن مال�ي بازار س�رمايه و بخش  ���
خصوصي

وزير راه و شهرسازي گفت: در اين نمايشگاه اولين 
قرارداد تأمين منابع مالي بين بازار سرمايه و بخش 
خصوصي به مبلغ ۱۰۵ ميليارد تومان منعقد مي شود 
و همچنين از چند پروژه با فعاليت اس��تارت آپ ها 
رونمايي خواهد ش��د و اميدواريم که اين به عنوان 
شروع فعاليت شرکت هاي جوان با ايده هاي جوان 
در بخش ريلي باشد. وي در پايان خاطرنشان کرد: 
ايران روزگار خوبي در پيش خواهد داشت و با رفتار 
مدن��ي و متعهدان��ه مي تواند از چالش هاي بزرگ با 

موفقيت خارج شود.

استفاده از مدل هاي تامين مالي در راه آهن ���
 در ادامه اين مراس��م معاون وزير راه و شهرس��ازي 
با اش��اره ب��ه موضوع فني ن��اوگان در بخش هاي 

واگن و لکوموتيو گفت: در اين خصوص برنامه هاي 
متعددي در دست اقدام قرار دارد که مهمترين آن 
استفاده از بازار سرمايه و مدل هاي تامين مالي در 
داخل و خارج از کشور است. سعيد محمدزاده اظهار 
داشت: در سال ۹۶ شاهد چند اتفاق مهم در حوزه 
ريلي کش��ور بوديم که به عنوان مثال مي توان به 
رکورد ريل گذاري در کشور به طور ۱۳۰۰ کيلومتر 
اش��اره کرد که بيش از ۵۰۰ کيلومتر آن به همت 
ش��رکت س��اخت و توسعه زيربناهاي حمل و نقل و 
۸۰۰ کيلومتر از س��وي ش��رکت راه آهن جمهوري 
اسلامي س��اخته ش��د. وي افزود: اين رکورد بيانگر 
توان ريلي کشور است اما بايد مبناي کار ما همزمان 
با افزايش امکان بهره وري باش��د. معاون وزير راه 
و شهرس��ازي با اش��اره به موضوع فني ناوگان در 
بخش هاي واگن و لکوموتيو اظهار داشت: در اين 
خصوص برنامه هاي متعددي در دس��ت اقدام قرار 
دارد که مهم ترين آن اس��تفاده از بازار س��رمايه و 
مدل ه��اي تامي��ن مالي در داخل و خارج از کش��ور 
اس��ت. وي در ادامه بيان داش��ت: در جلسه اعضاي 
هيات مديره شرکت راه آهن در هفته قبل تصويب 
ش��د که تعرفه حمل بار واگن هاي باردار کاهش و 

تعرفه واگن هاي خالي افزايش پيدا کند.

حمايت از سرمايه گذاري در راه آهن ���
جمه��وري  راه آه��ن  ش��رکت  مديرعام��ل 
اس��لامي ايران ب��ا بيان اينکه بارحمل ش��ده در 
ش��بکه ريلي کش��ور در س��ال ۹۵، چهل ميليون 
و در س��ال ۹۶ به ۴۷ ميليون تن رس��يد، گفت: 
حم��ل ب��ار ريلي از ۲۲ ميلي��ارد تن – کيلومتر به 
۳۰.۳ ميلي��ارد ت��ن – کيلومتر افزايش پيدا کرد. 
لذا بايد طي سه سال آينده به حمل ۱۲۰ ميليون 
تن دست يابيم. وي با اشاره به حمل و نقل باري 
در راه آهن خاطرنشان کرد: سياست راه آهن اين 
است که بتواند سرمايه گذاري در اين حوزه را مورد 
حمايت قرار دهد و آن را تضمين کند. وي يادآور 
شد: انتقال يک تن – کيلومتر بار از جاده بر روي 
ريل ۳۵ سي سي صرفه جويي سوخت به همراه 
دارد که همين امر توجه به توس��عه حمل و نقل 
ريل��ي را مه��م جل��وه مي دهد. از اين رو هرچه در 
ريل سرمايه گذاري شود منفعت آن به کشور باز 
مي گردد. معاون وزير راه و شهرسازي با اشاره به 
مکانيزم تشويقي شرکت راه آهن بيان داشت: در 
اين مکانيزم عملکرد هر شرکت در سرانه واگن 
نس��بت به س��ال قبل اگر بيش از ۵۰ درصد باشد 
براي س��ه ماه بعدي به صورت پله کاني کاهش 
مي ياب��د و اي��ن رق��م تا ۶۰ درص��د ادامه خواهد 
داشت. مديرعامل شرکت راه آهن گفت: موفق 
ش��ده ايم براي اولين بار با اس��تفاده از ماده ۶۷ 
قانون سرمايه گذاري هاي مردم را تضمين کنيم 
و در نظ��ر داري��م اين تضمي��ن را براي بازارهاي 
بين الملل��ي نيز فراهم کنيم. محمدزاده در پايان 
ابراز داش��ت: امس��ال با تاکيد بر توان داخلي در 
بخش ه��اي مختلف زيرس��اخت و بهره برداري 

اقدامات خوبي انجام خواهد شد.

وزير راه و شهرسازي مطرح کرد

اتصال چشمه  های بار به شبکه ريلی در دستور کار 

ضرورت برنامه ريزي براي خانه دار کردن مردمنوسانات مسکن به مرور از بين مي رودقرارداد بوئينگ با ايرلاين هاي خصوصي بود
عضو کميس��يون عمران مجلس، با بيان 
اينکه ايرباس نيز مس��يري مشابه بوئينگ 
ط��ي ک��رده، گفت: با توجه ب��ه اينکه لغو 
قرارداد با ايران از س��وي بوئينگ صورت 
گرفته جبران خسارت نيز بايد از سوي اين 

شرکت صورت بگيرد. شادمهر کاظم زاده با اشاره به صحبت هايي 
که مديرعامل ش��رکت بوئينگ درباره خس��ارت ۲۰ ميليارد دلاري 
اين ش��رکت به دليل فس��خ قرارداد با ايران، گفت: با توجه به اينکه 
لغو قرارداد از س��وي بوئينگ صورت گرفته جبران خس��ارت ايران 
نيز بايد از سوي اين شرکت صورت بگيرد. اين نماينده مجلس در 
ادامه با بيان اينکه طرف قرارداد بوئينگ شرکت ها و ايرلاين هاي 
خصوصي بوده اند، افزود: همه قراردادهاي پسابرجامي مش��کلاتي 

همچون اين قرارداد را دارند.

ناي��ب رئي��س اتحاديه املاک کش��ور 
گف��ت: ح��دود ۱۲ درص��د از افزاي��ش 
قيمت مس��کن حباب اس��ت و به مرور 
با نوس��انات بازار در بخش مس��کن، با 
ثبات قيمت روبرو خواهيم ش��د. حسام 

عقبايي گفت: حدود ۱۲ درصد از افزايش قيمت مسکن حباب 
است و به مرور با نوسانات بازار در بخش مسکن، با ثبات قيمت 
روبرو خواهيم شد. اين فعال حوزه بازار مسکن در ادامه تصريح 
کرد: اکنون که قيمت ها افزايش يافته عقب نشيني فروشنده ها 
از فروش واحدهاي خود کار بس��يار اش��تباهي است. عقبايي در 
ادام��ه همچني��ن ادامه داد: بيش��ترين افزايش قيمت در مناطق 
۵ و ۲۲ ته��ران روي داده اس��ت ام��ا در مناط��ق ديگر تهران و 

شهرستان ها چنين افزايش قيمتي وجود ندارد.

عض��و کميس��يون عم��ران مجلس، بر 
ض��رورت هم��کاري وزارتخانه هاي راه 
و شهرس��ازي، اقتصاد و همچنين بانک 
مرکزي براي ساماندهي وضعيت مسکن 
تاکيد کرد و گفت: بايد مجموعه مشخصي 

براي خانه دار کردن اقشار مختلف جامعه ايجاد شود. يوناتن بت کليا با 
اشاره به برخي اظهارنظرها درخصوص رشد بيش از دو ميليون توماني 
نرخ مسکن در بسياري از مناطق کشور به ويژه پايتخت در ماه هاي 
اخير، گفت: متاسفانه بي برنامه گي در حوزه مسکن عامل اصلي حبابي 
شدن نرخ ها در اين بازار است. اين نماينده مجلس افزود: بي برنامه گي 
در بازار پول هاي سرگردان را هر بار به يک سمتي هدايت مي کند. 
اين نماينده مجلس همچنين خاطرنشان کرد: افزايش قيمت مسکن 

به معني ايجاد تحرک در اين بازار نيست.

عضو سازمان نظام مهندسي استان تهران با اعلام اين که 
برخي توليدکنندگان داخلي تاسيسات با فناوري دهه ۶۰ 
را در کش��ور تولي��د مي کنن��د، گفت: دومين کنفرانس بين 
المللي نقش مهندس��ي مکانيک در س��اخت و ساز شهري 
۵ و ۶ تيرماه امس��ال برکزار مي ش��ود. به گزارش تس��نيم، 
رامي��ن کرمي مبني بر اين که توليد تجهيزات تاسيس��ات 
داخل��ي در چ��ه وضعيتي به لحاظ فناوري قرار دارد، اظهار 
کرد: برخي تجهيزات تاسيسات ساختمان کشور همچنان 
قديمي است. وي با بيان اين که تلاش کرده ايم در کنفرانس 
بين المللي نقش مهندس مکانيک در ساخت و ساز شهري 
از ش��رکت هاي صاحب نام و پيش��رو دنيا براي اس��تفاده از 
فناوري هاي نوين اين بخش دعوت کنيم، گفت:  يکي از 
اهداف ما آموزش فناوري هاي روز دنيا به مهندسان براي 
ارتقاي کيفيت تجهيزات تاسيسات ساختمان است. وي با 
اشاره به اين که در يکي از پروژه هاي ساختماني داخلي به 
عنوان بزرگترين تجاري کش��ور از يک ش��رکت فرانسوي 
براي بکارگيري فناوري هاي نوين اس��تفاده ش��ده است، 

اف��زود: در اي��ن پروژه مخازني براي ذخيره س��ازي انرژي 
سرمايي ساخته مي شود که شب ها سرما را توليد و ذخيره 
کرده و در زمان پيک مصرف از آن اس��تفاده خواهد ش��د. 
وي ب��ا تاکي��د بر اينکه بزرگترين مزيت اين فناوري براي 
شبکه هاي توليد و توزيع برق کشور است،  يادآور شد: برخي 
سازندگان داخلي تجهيزات دهه ۶۰ را توليد مي کنند، البته 
برخي شرکت هاي داخلي نيز با انتقال فناوري شرکت هاي 

پيشرو تجهيزات را توليد مي کنند.

توليد تجهيزات تاسيسات ساختمان با فناوري دهه ۶۰
عضو هيئت عامل سازمان راهداري و حمل ونقل جاده اي 
گفت: با حمايت هاي وزير راه و شهرسازي از پنج سال 
گذشته تاکنون تعداد شرکت هاي مهندسي مشاور ايمني 
راه  با داش��تن توانمندي هاي ويژه و مورد تاييد س��ازمان 
به ۲۵ ش��رکت افزايش يافته اس��ت. مهران قرباني در 
گفتگو با پايگاه خبري وزارت راه و شهرسازي با اشاره به 
تصويب »راهنماي جانمايي علايم در طرح هاي ارتقاي 
ايمن��ي نق��اط و نواحي پرتص��ادف و داراي تصادف« در 
ش��ورايعالي فني امور زيربنايي حمل ونقل کشور اظهار 
داشت: با افتخار مي توان اعلام کرد که يکي از اقدامات 
مهم س��ازمان راهداري و حمل ونقل جاده اي طي يک 
س��ال اخي��ر تدوي��ن ضوابط و آيين نامه ه��اي مرتبط با 
ايمن��ي، ب��ه ويژه تهيه نقش��ه هاي کاربردي تيپ و ارتقا 
توانمندي س��طح فني و تجربي مهندس��ان مشاور بوده 
اس��ت. وي افزود: پنج س��ال قبل، وزير راه و شهرسازي 
در جلسه شورايعالي فني امور زيربنايي حمل ونقل تعداد 
شرکت هاي مهندس مشاور مورد قبول سازمان راهداري 

و حمل ونق��ل ج��اده اي با ويژگي هايي همچون توانايي 
تحلي��ل مياح��ث ايمني و ارائه طرح ه��اي رفع نقاط پر 
تصادف، علائم و حفاظ هاي جاده اي را جويا شد که تعداد 
آن ها بيش از دو شرکت نبود اما با حمايت هاي وزير راه و 
شهرسازي از آن زمان تا کنون با جرات مي توان بالغ بر ۲۵ 
شرکت مهندسي مشاور حوزه ايمني راه  توانمند را نام برد. 
قرباني گفت: در واقع هدف ما بالا بردن پايه ايمني راه ها 

در کشور بود تا مشاور گام هاي بعدي را بردارد.

هدف وزارت راه بالا بردن ايمني راه ها در کشور است

ارتباط ترانزيتي کشورهاي شمال- جنوب از طريق بنادر ايران
مديرعامل سازمان بنادر و دريانوردي گفت: توسعه بندر چابهار 
براي تکميل کريدور شمال جنوب مورد توجه و تاکيد دولت قرار 
دارد و در حال حاضر کشور هند با ۸۵ ميليون دلار سرمايه گذاري، 
کار تجهيز اين بندر را آغاز کرده اس��ت. محمد راس��تاد در گفتگو 
ب��ا پاي��گاه خبري وزارت راه و شهرس��ازي در رابطه با مجموعه 
اقدامات س��ازمان بنادر و دريانوردي در رابطه با تکميل کريدور 
شمال- جنوب به ارايه توضيحاتي پرداخت و گفت: اهم اقدامات 
سازمان در تکميل کريدور شمال- جنوب، توسعه زيرساخت ها 
و ظرفيت هاي بنادر ش��مالي و جنوبي بوده اس��ت. بنادر ش��مالي 
و جنوبي ايران، حلقه هاي اصلي برقراري مس��ير ترانزيتي بين 
کشورهاي شمال و جنوب اين راه گذر هستند. معاون وزير راه و 
شهرسازي با يادآوري اين مطلب که بنادر شمالي و جنوبي ايران، 
حلقه هاي اصلي برقراري مسير ترانزيتي بين کشورهاي شمال و 
جنوب اين راه گذر هستند، افزود: زيرساخت هاي بنادر شمالي و 

جنوبي به گونه اي توسعه يافته است تا بتواند پاسخگوي تقاضا 
براي ترانزيت در مسير کريدور شمال جنوب، باشد.

راستاد گفت: بندر چابهار به عنوان حلقه مهم ترانزيتي و مهمترين 
چهارراه کريدور شمال-جنوب در دستور کار توسعه قرار گرفت 
که در رابطه باتکميل اين بندر، اقدامات مهمي در طول سال هاي 
گذش��ته انجام ش��د. در بندر چابهار، جذب س��رمايه گذار خارجي 
براي بندر از مهمترين کارهايي بود که در دستور کار قرار گرفت. 
هم اکنون سرمايه گذار هندي در شرف شروع همکاري توسعه اي 
در بندر چابهار اس��ت که اينکار با س��رمايه گذاري تجهيزاتي ۸۵ 
ميليون دلاري در حال انجام اس��ت. مديرعامل س��ازمان بنادر 
و دريان��وردي خاطرنش��ان ک��رد: يکي از نق��اط قوت جمهوري 
اسلامي ايران براي توسعه ترانزيت در محورهاي شمال- جنوب، 
تکميل زيرساخت هاي بندري بندر چابهار بوده که توسط سازمان 
بنادر و دريانوردي ايجاد شد، توسعه يافت، تجهيز و سرمايه گذاري 

بخش خصوصي براي آنها جذب شد. طبيعتا چنانچه اين مسيرها 
بخواهند رونق پيدا کنند و بيش��تر از گذش��ته بار جذب کنند بايد 
زنجيره حمل و نقل و به عبارتي تمامي شقوق حمل و نقلي به خوبي 
پاسخگوي تقاضا براي محموله هاي ترانزيتي باشند و از طرف 
ديگر بايد قوانين، مقررات و گلوگاه هايي که در مس��ير ترانزيتي 
وجود دارد،برطرف شوند. معاون وزير راه و شهرسازي همچنين 
گفت: يکي از مزيت هاي مهم تکميل کريدور شمال- جنوب اين 
خواهد بود که تجار و بازرگانان کشورهاي پيراموني و جمهوري 
اس��لامي ايران مي توانند ارتباطات تنگاتنگ و گس��ترده تري با 
يکديگ��ر برق��رار کنند. به گفت��ه وي در صورت برقراري ارتباط 
تنگاتنگ و گسترده بين ايران با کشورهاي پيراموني، کشورهاي 
نامبرده به صورت عملياتي به موضوعاتي با اين مضامين خواهند 
پرداخت که چه ظرفيت ها و قابليت هايي وجود دارد، همچنين چه 
موانع و مشکلاتي وجود دارد که بتوان بيشتر از پتانسيل ترانزيتي 

بين کشورهاي مختلف استفاده کرد. راستاد تاکيد کرد: منفعت 
برقراري يک مسير ترانزيتي الزاما به ايجاد گذرگاه  مربوط نيست 
بلکه تمامي کشورهاي پيراموني از منافع ترانزيت بهره مي برند. 
وي همچنين در رابطه با تخفيف ها در بنادر کش��ور و اقداماتي 
که س��ازمان بنادر در اين باره انجام داده اس��ت و يا در دس��تور کار 
دارد نيز، نکاتي را ارايه کرد و گفت: س��ازمان بنادر و دريانوردي 
هميشه مکانيزم هاي تشويقي در تعرفه هاي خود براي کالاهاي 

ترانزيتي اعمال کرده و مي کند.


